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SE-BRM.0012.7.2.2024 

PROTOKÓŁ Z POSIEDZENIA 

KOMISJI STATUTOWEJ RADY MIASTA I GMINY KÓRNIK 

w dniu 21 listopada 2024 roku 

 

Posiedzenie Komisji Statutowej odbyło się w dniu 21 listopada 2024 roku w sali 

posiedzeń ratusza bnińskiego. Obrady rozpoczęto  o godzinie  12:00, a zakończono       

o godzinie 13:07. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 radnych. 

Obecni: 

1. Anna Maria Andrzejewska 

2. Maciej Brylewski 

3. Michał Buchwald 

4. Jarosław Janowski 

5. Iwona Kosmalska 

6. Marta Kowalczyk 

7. Adam Lewandowski 

8. Dorota Łuczak 

9. Robert Maliński 

10. Magdalena Pawlaczyk 

11. Małgorzata Skrzypczak 

12. Helena Świdurska 

13. Jerzy Walczyk 

14. Adam Zydroń 

 W spotkaniu komisji uczestniczył radca prawny Przemysław Barczyński.  

 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Statutowej Anna Maria Andrzejewska otworzyła posiedzenie. 

Powitała zebranych. Poinformowała, że posiedzenie jest nagrywane, a zasady 

przetwarzania danych przedstawia Klauzula informacyjna wydana w związku                  
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z prowadzeniem rejestracji nagrań Komisji - dokument jest załącznikiem do protokołu. 

Na podstawie listy obecności przewodnicząca stwierdziła, że w obradach uczestniczyło 

12 radnych. Komisja Statutowa miała kworum i mogła podejmować prawomocne 

decyzje. Przewodnicząca Anna Maria Andrzejewska zapytała, czy radni mają uwagi    

do ogłoszonego wcześniej porządku obrad. Nie zgłoszono uwag i przystąpiono            

do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia porządku obrad. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Anna Maria Andrzejewska, Maciej Brylewski, Michał Buchwald, Jarosław Janowski, 

Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Dorota Łuczak, Robert Maliński, Magdalena 

Pawlaczyk, Helena Świdurska, Jerzy Walczyk, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (2) 

Adam Lewandowski, Małgorzata Skrzypczak 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

3. Zgłaszanie propozycji zmian do Statutu Miasta i Gminy Kórnik:  

a) wniosek radnego Roberta Malińskiego w sprawie podziału Komisji Infrastruktury, 

Rozwoju i Polityki Przestrzennej, 

b) wniosek w sprawie zmiany statutu sołectwa Skrzynki. 

4. Zakończenie posiedzenia.  

  

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

Dokument jest załącznikiem do protokołu. Nie zgłoszono uwag i przystąpiono do 

głosowania. 

https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/2606e079-6d37-4#collapse1
https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/2606e079-6d37-4#collapse2
https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/2606e079-6d37-4#collapse3
https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/2606e079-6d37-4#collapse6


                                                                                                                                                                             PROJEKT 
 

3 
 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Anna Maria Andrzejewska, Maciej Brylewski, Michał Buchwald, Jarosław Janowski, 

Marta Kowalczyk, Dorota Łuczak, Robert Maliński, Magdalena Pawlaczyk, Helena 

Świdurska, Jerzy Walczyk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Iwona Kosmalska, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (2) 

Adam Lewandowski, Małgorzata Skrzypczak 

 

  

3. Zgłaszanie propozycji zmian do Statutu Miasta i Gminy Kórnik: 

Dokumenty są załącznikami do protokołu. 

3a) wniosek radnego Roberta Malińskiego w sprawie podziału Komisji Infrastruktury, 

Rozwoju i Polityki Przestrzennej. 

Przewodnicząca Komisji Anna Maria Andrzejewska poprosiła wnioskodawcę radnego 

Roberta Malińskiego o uzasadnienie złożonego wniosku. 

Radny Robert Maliński omówił złożony wniosek. Wyjaśnił, że głównym celem podziału 

Komisji Infrastruktury i Polityki Przestrzennej jest przejrzystość etapów prowadzenia 

inwestycji na terenie gminy Kórnik. Jedna komisja zajmowałaby się planami 

zagospodarowania przestrzennego, czyli wyznaczać kierunek co powinniśmy zrobić       

i w jakim kierunku podążać. Druga skupiłaby się na faktycznych rzeczach, które gmina 

chce zrealizować w najbliższym czasie, na inwestycjach. Jej zadaniem nie będzie 

kontrola Wydziału Inwestycji, a raczej pomoc i wskazanie, gdzie można coś zmienić, 

żeby zaspokoić potrzeby mieszkańców. 
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Przewodnicząca Anna Maria Andrzejewska poprosiła wnioskodawcę o wypunktowanie 

zadań jakimi będzie zajmować się nowopowstała komisja.  

Radny Robert Maliński wyjaśnił, że założeniem nowej komisji będzie rozwinięcie jej 

kompetencji i zadań do udzielania informacji o etapie prowadzonych inwestycji np. 

poprzez raport przedłożony radnym. 

Przewodnicząca Anna Maria Andrzejewska zaproponowała wprowadzenie na obecnej 

Komisji Infrastruktury, Rozwoju i Polityki Przestrzennej harmonogramu inwestycji, jakie 

są prowadzone przez Urząd Miasta i Gminy w Kórniku. 

 Dane dostępne byłyby dla każdego radnego. Zauważyła, że wydzielenie kolejnej komisji 

poniesie za sobą zwiększenie kosztów administracyjnych, wyznaczenie dodatkowych 

stałych godzin pracy takiej komisji oraz niską frekwencję radnych. 

Radny Robert Maliński  zwrócił uwagę, że celem nowopowstałej komisji byłoby nie tylko 

zapoznanie się z etapami realizacji inwestycji, ale również pomoc merytoryczna ze 

strony radnych, co odciążyłoby Komisję Budżetu i Finansów. 

Radny Jerzy Walczyk zapytał jakie punkty omawiane na Komisjach Infrastruktury, 

Rozwoju i Polityki Przestrzennej miałyby być omawiane na nowopowstałej komisji. 

Poinformował, że pracownicy Urzędu MiG Kórnik zawsze chętnie udostępniają 

dokumentację i udzielają informacji o etapie danej inwestycji. Zaproponował dodanie 

takiego punktu do komisji IRIPP, nie widział potrzeby tworzenia nowej komisji. 

Radny Robert Maliński zwrócił uwagę, że jeśliby każdy radny chodził do Urzędu Miasta  

i Gminy Kórnik zapytać o dane przedsięwzięcie byłoby to uciążliwe dla pracowników. 

Radny Jerzy Walczyk zaproponował wypunktowanie zadań nowej komisji na podstawie 

poprzednich komisji IRIPP, żeby uniknąć sporu kompetencyjnego.  

Radny Robert Maliński odpowiedział, że przygotuje taki podział. 

Przewodnicząca Anna Maria Andrzejewska przypomniała, że rada ma władzę 

uchwałodawczą i nie powinna wtrącać się w zadania jakie wykonuje burmistrz, który 

sprawuje władzę wykonawcza. 

Radna Helena Świdurska zapytała o powody zmiany zdania przez radnych na przełomie 

półrocznego okresu czasu, gdzie na początku pomysł radnego Roberta Malińskiego był 

akceptowany, a teraz ma wielu przeciwników. 
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Głos w dyskusji zabrała przewodnicząca Anna Maria Andrzejewska, która 

poinformowała o zmianie zdania pod wpływem wielu czynników. 

Radny Michał Buchwald zwrócił uwagę na mnogość inwestycji i długi czas dyskusji na 

komisjach. Zaproponował wprowadzenie aplikacji, która zawierałaby wszystkie 

informacje o inwestycjach prowadzonych przez Urząd Miasta i Gminy w Kórniku.         

Za pomocą aplikacji będzie można również zapytać osobę odpowiedzialną za 

prowadzenie danego przedsięwzięcia o etapie realizacji. 

Pomysł radnego poparł radny Jarosław Janowski.  Zauważył, że tworzenie kolejnej 

komisji poniesie za sobą kolejne koszty. Poinformował, że nie ma problemu                    

w kontaktach z pracownikami Urzędu MiG Kórnik. 

Radny Adam Zydroń zaproponował przeniesienie dyskusji na kolejną Komisję 

Statutową. Zapytał, czy nowopowstała komisja nie będzie wchodzić w kompetencję 

Komisji Rewizyjnej. 

Odpowiedzi udzielił radny Jerzy Walczyk informując, że Komisja Rewizyjna RMiG Kórnik 

skupia się na części finansowej inwestycji. Poparł pomysł radnego Michała Buchwalda 

dotyczący wprowadzenia aplikacji umożliwiającej podgląd etapu realizacji inwestycji        

i komunikacji z osobą odpowiedzialną za prowadzenie danego przedsięwzięcia. 

Dyskusję podsumowała przewodnicząca Anna Maria Andrzejewska informując, że temat 

pozostaje niezamknięty i będzie dalej omawiany na kolejnej komisji. Poprosiła radnego 

Roberta Malińskiego o przygotowanie wykazu zadań nowej komisji oraz radnego 

Michała Buchwalda o złożenie wniosku do burmistrza dotyczącego wdrożenia 

wspomnianej aplikacji. 

Radca prawny Przemysław Barczyński odwołał się do art. 21 Statutu Miasta i Gminy 

Kórnik dotyczącego określenia zakresu prac komisji. 

Radny Maciej Brylewski zwrócił uwagę, na brak konsekwencji w ustaleniach na przykład 

w utworzeniu harmonogramu dróg. Ze słowami swojego przedmówcy nie zgodził się 

radny Adam Zydroń informując, że podczas procedowania pomysłu nie było radnych, 

którzy poparli jego pomysł. Zespół został powołany przez burmistrza, a nie radnych jak 

wnioskował radny Adam Zydroń.   

Po wyczerpaniu wszystkich pytań, rozpoczęto dyskusję nad punktem 3b. 

 



                                                                                                                                                                             PROJEKT 
 

6 
 

 3b) wniosek w sprawie zmiany statutu sołectwa Skrzynki. 

Przewodnicząca Anna Maria Andrzejewska poprosiła radcę prawnego Przemysława 

Barczyńskiego o informację dotyczącą procedowania zmian w statutach sołeckich.  

Radny Jerzy Walczyk wyjaśnił, że sołectwo Skrzynki dopiero w tym roku otrzymało      

do gospodarowania nową świetlicą. W obowiązującym statucie nie mają zapisu              

o zarządzaniu świetlicą. Zwrócili się do Komisji Statutowej z prośbą o aktualizację 

statutu sołectwa. 

Radca prawny zaproponował, żeby na Komisji zaopiniować wniosek dotyczący 

aktualizacji wszystkich statutów sołeckich. 

Głos zabrała radna Iwona Kosmalska z propozycją ogólnej aktualizacji wszystkich 

statutów o informację dotyczącą zarządzania świetlicami przez sołtysów.   

 Więcej uwag nie zgłoszono i przystąpiono do głosowania. 

 Głosowano w sprawie: 

wniosek o aktualizację statutów sołectw na terenie, których zostały zbudowane świetlice 

wiejskie. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Anna Maria Andrzejewska, Maciej Brylewski, Michał Buchwald, Jarosław Janowski, 

Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Dorota Łuczak, Robert Maliński, Magdalena 

Pawlaczyk, Helena Świdurska, Jerzy Walczyk, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (2) 

Adam Lewandowski, Małgorzata Skrzypczak 

 

Przewodnicząca Anna Maria Andrzejewska zapytała radcę prawnego Przemysława 

Barczyńskiego, czy jest możliwość wprowadzenia dodatkowych przepisów do Statutu 

Miasta i Gminy Kórnik dotyczących policji sesyjnej. Radca prawny Przemysław 

Barczyński wyjaśnił, że zapis taki już obowiązuje w Statucie MiG Kórnik. Ewentualnie 

można się jeszcze odnieść do zakresu uprawnień przewodniczącej rady oraz policji 

sesyjnej.  Głos  w  sprawie   zabrał  radny  Jarosław   Janowski   zadając  pytanie,  jakie 
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kompetencje ma przewodniczący prowadzący posiedzenie i jaki charakter miałoby mieć 

użycie policji sesyjnej. 

Radny Maciej Brylewski zwrócił uwagę na przepisy nadrzędne. 

Przewodnicząca Anna Maria Andrzejewska wyjaśniła, że ma na myśli sytuację, kiedy 

radny zakłóca posiedzenie, a nie można wyprosić go z sali. Radca prawny zapewnił, że 

pochyli się nad tematem i zapozna się ze wszystkimi przepisami i możliwościami. 

Radny Maciej Brylewski zwrócił uwagę na brak doprecyzowania w statucie sołeckim 

kiedy zamyka się listę głosujących mieszkańców na zebraniu sołeckim. Zaproponował 

wprowadzenie przepisu, który odnosiłby się do sytuacji, kiedy liczba osób na sali jest 

równa liczbie osób potrzebnych do rady sołeckiej, żeby w takim przypadku 

przeprowadzić wybory jawne. Byłoby to udogodnienie dla całej procedury wyborów 

sołeckich. 

Radna Iwona Kosmalska zwróciła też uwagę, że nie ma uregulowań co do początku 

procesu głosowania. 

Radny Jerzy Walczyk zapytał, kto w przypadku niedyspozycji przewodniczącego rady      

i pozostałych przewodniczących kto może prowadzić sesję.  

Radca prawny Przemysław Barczyński przyjął wszystkie uwagi. Wyjaśnienia przekaże 

na kolejnym posiedzeniu Komisji. 

 

4. Zakończenie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodnicząca Anna Maria Andrzejewska 

zakończyła posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów MiG Kórnik. 

 

                                                                                      Przewodnicząca komisji 

                                                                                  /-/ Anna Maria Andrzejewska 

  

Protokołowała: Ewa Woźniak 


